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2023ko apirila 
 
Duela hainbat il Arabako pentsiodunen mugimenduak, eskualdeko udal guztietan ebazkai bat aurkeztu 
zuen BUS lerro bat sortzearen aldeko laguntza eskatuz, Urduñatik hasita Amurrio, Luiaondo eta Laudiotik 
Galdakaoko Erietxeraino beste geldialdirik gabe joan dadin, bidaialdia laburtzeko asmoarekin.  
 
Ebazkai hau Aiaraldeko udal guztietan onartu dute, Urduñan ere bai, talde politiko guztien botoez, 
PSErenez izan ezik, berauek, asmoarekin bat zetozela esan arren, abstentziora jo baitzuten, testua aldatu 
nahiz.  
 
Geroago, gai hau Bizkaiko eta Arabako Batzar Nagusietan aztertu dute: 
 

• Otsailaren 28an, Arabako Batzar Nagusietako Mogikortasun Batzordera joan ginen eta gure 
proposamen honen zioak azaldu genituen, ebazkaia defendatuz. 

 
Talde politiko guztiek gure asmoarekin bat zetozela esan zuten; PSEk, beste testu bat zuelako, 
asmoarekin bat etorri arren, bazterrera jo zuen. 
 

• Epailaren 27an gai hau Bizkaiko Batzar Nagusietan aztertu zuten, EHBILDUko batzarkide batek 
eramana, gaiaz ofizialki galdetuz eta gure eskaera azalduz. 

 
Erantzuna Bizkaiko Mogikortasun-saileko zuzendari edo denak eman zion, eta zenbateko kostua 
izango zuen eta Bizkaian beste eskualde batzuetan ere arazo bera edo antzekoa dutela esanez. 
 

• Epailaren 30ean PODEMOS-ek beste ebazkai bat aurkeztu zuen, gurearen alternatiba, EAJrekin 
eta PSErekin hitzartua, PSEk Amurrion aurkeztu nahi ukan zuen testuaren antzekoa, Aiaraldeko 
Pentsiodunen ordezkariekin hitz egin eta gero baztertu zuena.  

 
PODEMOS ez da behin ere gurekin harremanetan jarri, eta ebazkaia gure atzetik negoziatu du. Gure 
iritziz, ebazkai horrek gure asmoa andeatu du, guk Aiaraldetik Galdakaoko Erietxeraino geldialdirik 
gabeko autobus lerroa nahi baitugu.  
 
Badirudi arazo hau herritarrengandik sortu izana, talde politiko batek ere ez interesik izan gaiaren 
inguruan, beharbada ezjakintasunagatik edo utzikeriagatik. Gure ebazkaia eskualdeko udal guztietan 
onartzea lortu ondoren Arabako eta Bizkaiko Batzarretan aztertu da eta orain hauteskunde-
protagonismoa bilatzen ari dira. 
 
Badakigu gai hori aldundien artean bideratu eta konpondu behar dela, baina espero dugu Arabako 
Aldundiak behar adina presio egitea hori lortzeko eta, horrela, herritarren ongizatea bilatzeko.  
 
Ez dute ondo neurtu gure asmoa sendoa dela, herritarren eskaera hau aurrera eramateko gure 
nahimena, kanpaina bat antolatuko dugu, hau hasi baino ez da eta. 
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Hace unos meses el movimiento de pensionistas de Araba presentó en todos los ayuntamientos de la 
comarca una moción para solicitar el apoyo a la creación de una línea de BUS que salga de Urduña 
pasando por Amurrio, Luiaondo y que desde Laudio vaya directo hasta el Hospital de Galdakao, sin hacer 
paradas en los pueblos de Bizkaia, reduciendo así el tiempo de los viajes. 
 
Esta moción ha sido aprobada en todos los ayuntamientos de la comarca de Aiara, incluido Urduña, con 
el voto a favor de todos los grupos políticos a excepción del PSE que se abstuvo, a pesar que 
manifestaron que estaban de acuerdo pero que hubiesen preferido cambiar el texto. 
 
Posteriormente se ha tratado el tema en Juntas de Bizkaia y en Juntas de Araba:  
 

- El día 28 de febrero acudimos a la Comisión de Movilidad de Juntas de Araba donde explicamos 
los motivos de nuestra propuesta defendiendo nuestra moción. 
 
Todos los grupos políticos dijeron estar de acuerdo con nuestro planteamiento y el PSE se 
desmarcó aduciendo que ellos tenían un texto diferente, pero que compartían el fondo del 
asunto. 

 
- El 27 de marzo se trató el asunto en Juntas de Bizkaia llevado por un juntero de EH BILDU que 

preguntó sobre el tema oficialmente y explicó nuestra petición. 
 
Le contestó el que suponemos director de Movilidad de Bizkaia dando datos del coste y diciendo 
que en Bizkaia tienen más zonas con la misma o parecida problemática que Aiaraldea y que la 
Diputación de Araba no aportaba nada de dinero a la línea actual de Bizkaibus. 

 
- El 30 de marzo PODEMOS presentó una moción alternativa a la nuestra en la Comisión de 

Movilidad de Juntas de Araba, consensuada con el PNV y PSE, con un texto muy parecido al que 
el PSE quiso presentar en Amurrio y que tras tratarlo con una representación de los Pensionistas 
de Aiaraldea retiró. 

 
PODEMOS en ningún momento se ha puesto en contacto con nosotros y ha negociado su moción sin 
contar con nosotros. A nuestro entender su moción desvirtúa nuestro planteamiento de una línea nueva 
directa desde Aiaraldea hasta el Hospital de Galdakao. 
 
El planteamiento de una línea de BUS directa desde la comarca de Aiara hasta el Hospital de Galdakao 
ha salido de la ciudadanía, que sufre día tras día el suplició de un viaje largo y pesado. 
 
Ningún grupo político había tenido interés sobre el tema, quizás por desconocimiento o por dejadez. 
Después de conseguir que nuestra moción haya salido aprobada en todos los ayuntamientos de la 
comarca se ha tratado en Juntas de Araba y Bizkaia y es ahora cuando buscan el protagonismo electoral. 
 
Sabemos que este asunto se debe encauzar y solucionar entre las dos diputaciones, pero esperamos 
que la Diputación de Araba presione lo suficiente para conseguirlo y así buscar el bienestar de sus 
ciudadanos y ciudadanas. 
 
No nos vamos a quedar quietos/as esperándoles, trazaremos una campaña porque esto no ha hecho 
más que empezar. 


